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Nr. 11447/25.09.2024

PROCES VERBAL

incheiat in gedin{a ordinard a Consiliului Local Ghidigeni din data de l9 septembrie 2024.
In urma efectudrii apelului nominal al consilierilor de cltre secretarul general al comunei, se anun!6

prezenla a 14 consilieri din totalul de l5 ce compun Consiliul Local, lipsegte domnul Beditd Marian. Ca

invitat la qedin!6 participd doamna cdp[lin6 Ana - consilier contabil.

$edinfa este statutard gi este declarati deschisd.
Sunt informali consilierii cd in conformitate cu prevederile art. 133 alin. ( l) din OUG nr. 57l2Ol9

Partea I privind Codul administrativ a fost convocat Consiliul Local in gedinfl ordinar6 conform
Dispoziliei primarului nr. 285/ 13.09.2024.

Este supus spre aprobare procesul verbal de la qedinla anterioard, asupra caruia nu sunt disculii:
- cel de la gedin{a ordinarl din data de 27 .08.2024, votat cu 14 voturi pentru.

Lucrdrile qedinfei sunt preluate de cdtre preqedintele de qedinfd - Heltianu Byll Gigi.
D6nsul prezintd ordinea de zi:

1. Proiect de hotdrdre privind aprobarea rectiJicdrii bugetultti local al
teritoriale Ghidigeni pe anul 2024

Transmis spre avizare comisiei de specialitate: comisia nr. I - comisia
economico - financiare, amenajarea teritoriului Ei urbanism gi patrimoniu.

2. Proiect de hotdrdre privind modi/icarea HCL nr. 48/30.05.2024 privind aprobarea
indicatorilor tehnico-economici, a devizului general si a costurilor aferente proiectului ',REALIZARE
SISTEM DE MONITORIZARE SI SUPRAVEGHERE VIDEO A SPATIALAT PUNUC IN COMUNA
GHIDIGENI JUDETaL GALATI"- actualizoti la/inalizarea Proiectului tehnic de executie

Transmis spre avizare comisiei de specialitate: Comisia nr. 1 - Comisia pentru agriculturi, activit6tri
economico - financiare, amenajarea teritoriului gi urbanism gi patrimoniu.

3. Diverse

Suplimentar pe ordinea de zi:

1. Proiect de hofirire privind modiJicarea Stotului de funclii al Serviciului de Alimentare cu
Apd Ei Canalizare al comunei Ghidigeni, judelul Galali

Transmis spre avizare comisiei de specialitate: Comisia nr. I - Comisia pentru agriculturd, activit6li
economico - financiare, amenajarea teritoriului ;i urbanism gi patrimoniu.

Transmis spte avizate comisiei de specialitate: Comisia nr. 2 - Comisia pentru activilAli social-
culturale, culte, ?nvdflmdnt, sdndtate, familie gi sport.

Transmis spre avizare comisiei de specialitate: Comisia nr. 3 - Comisia juridici qi de disciplina,
muncl 9i proteclie social[, protectie copii qi tineret, protec]ia mediului gi turism.

2- Proiect de hotdrdre privind stabilirea unor suprafe(e de terenin vederea depozitdrii
biodeEeurilor Ei deEeurilor inerte de pe raza UAT Comuna Ghidigeni, judelul Galali

Transmis spre avizare comisiei de specialitate: Comisia nr. I - Comisia pentru agricultur6, activit6ti
economico - financiare, amenajarea teritoriului gi urbanism gi patrimoniu.

Supus6 la vot, ordinea de zi, este votatl cu 14 voturi pentru.

unitdlii administrativ

pentru agriculturd, activit[tri



Proiectele de pe ordinea de zi au fost dezbdtute gi in cadrul comisiilor si se va discuta doar acol,r
unde sunt neclaritSli.

Primul punct de pe ordinea de zi: Proiect de hotdrdre privind aprobarea rectificarii bugetului
local al unitd|ii administrutiv teritoriale Ghidigeni pe anul 2024, este prezentat de cdtre doamn,a
Cipdtini Ana - consilier contabil.

Ddnsa spune cd nu s-au primit sume de bani, iar rectiflcarea consti in mutarea de sume de pe un
capitol pe altu pentru o bund desldgurare a activititii gi pentru a asigura cheltuieli acolo unde este necesar.

Nu sunt discutii.
Supus la vot, Proiectul de hofirilre privind aprobarea recti/icdrii bugetului local al unitdli'i

administrativ teritoriale Ghidigeni pe anul 2024, este votat cu 14 voturi pentru.
Urmdtorul punct de pe ordinea de zi, Proiect de hofirAre privind modificareu HCL nr'.

48/30.05.2024 privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici, a devizului general si ct costurilor
aferente proiectului 'REALIZARE SISTEM DE MONITORIZARE SI SUPRAVEGHERE VIDEO A
SPATIULU PUBLIC IN COMUNA GHIDIGENI JLTDETUL GALATI'- actualizati la /inalizareu
Proiectului tehnic de executie, este prezentat de cdtre domnul primar. DAnsul spune cd Devizul sd fi,;
intocmit in conformitate cu HG nr. 90712016 drept pentru care se va face modificarea acestuia ir,

conformitate cu prevederile legale, suma nu se modificd. DAnsul dd citire devizului general.
Nu sunt discu{ii.
Supus la vot, Proiectul de hofirire privind modificarea HCL nr. 48/30.05.2024 privind

oprobarea indicatorilor tehnico-economici, a devizului general si a costurilor aferente proiectului
,'REALIZARE SISTEM DE MONITORIZARE SI SUPRAVEGHERE VIDEO A SPATIULAI PABLIC
IN COMUNA GHIDIGENI JUDETaL GALATI"- ac:tualizati la Jinalizarea Proiectului tehnic d,g

executie, este votat cu 14 voturi pentru.
Urmdtorul punct de pe ordineade zi, Proiect de hofirAre privind modiJicorea Statului defunclili

al Serviciului de Alimentare cu Apd qi Canalizare al comunei Ghidigeni, jude(ul Galali, este prezentar
de cdtre domnul primar. DAnsul spune cd ar dori ca doi dintre angajaJii primdriei sd fie transf'era{i lil
serviciul de alimentare cu apd gi canalizare, mai ales c[ aceqtia au prin dispoziJie atributii Iegate dr:

serviciu, gi trebuie sa fie pe aceeagi funclie, drept pentru care s-a iniliat prezentul proiect de hotdrAre.
'fotodat6, statul de funclie se va actualiza gi cu angajatul care este pe serviciu.

Nu sunt disculii.
Supus la vot, Proiectul de hotdrdre privind modificarea Statului de funclii al Serviciului de

Alimentare cu Apd ;i Canalizare al comunei Ghidigeni, judetul Gala{i, este votat cu 14 voturi pcntru.
Urmdtorul punct de pe ordinea de zi, Proiect de hofirAre privind stabilirea unor suprafete de teren

in vederea depozitdrii biodeEeurilor qi deseurilor inerte de pe raza UAT Comuno Gltidigeni, judetul
Galali. este prezentat de cltre domnul primar. Ddnsul spune cd este vorba despre doui suprafele de teren
propuse pentru depozitarea biode;eurilor gi degeurilor inerte: una la Ghidigeni (zona moara) qi una lra

Gdrbov6!. Ddnsul spune ci legea ne obligd a ayea stabilite terenuri pentru depozitarea unor astfbl dr:
degeuri.

Discufii:
Domnul Cotan Petru Valeriu spune cd s-ar putea duce in zona Genete cd aici, la Chidigeni s-ar

aduna prea multe.
Domnul primar spune cd daci se va umple atunci se va mai stabili incd o suprafald de teren. Acunr

am fbst de acord ca cei de la drumuljudelean sd depoziteze pentru c5 era necesar si acoperim gi noi acea
baltd. Totodatd cei la drumuri judelene vor face Ji sanluri de preluare a apelor gi trotuare, iar in zonit
porcdrie dup[ ce fac, pot si mai puni umpluturd acolo.

Domnul Mocanu Mihdili intreabi ci la fdntdna mare qanlul unde e, cd au slpat destul de mult.
Domnul primar spune cd au loc. au mai lf,rgit, apoi vor face gan{uri Ei trotuare, au cdrti funciare cit

ld1ime, daci de a lungul timpului oamenii au fEcut garduri in afara limitei lird acord este problema lor
Domnul Mocanu Mihiita spune cd trebuie pus piciorul un pic in prag mai ales ci la Slobozia

b[tranii merg pe gosea deoarece pe trotuare sunt depozitate lemne, pdm6nt pentru ghivece;i alte lucruri.
Domnul primar spune ci este loc gi pe trotuare. D6nsul spune gi despre maginile parcate

neregulamentar Ei spune despre accidentul din zona ciuperca care a avut ca rezultat parcarea dubei



neregulamentar blocdnd vizabilitatea goferilor. Fiecare dintre noi trebuie sd fim atenli qi sI analizdm nu
numai sd vrem, exact cum e gi cu canalizarea: tofi vrem canalizare dar te crucegti ce po{i gdsi intr-o sta{ie
de pompare, este lipsd de educa{ie, dacd se duc toate in tocitor se stricd pomba. Oricdi am incerca ca
autoritdli locale sd facem sd fie bine tot sunt probleme, le explicdm dar mai sunt frcute gi din r6utate unele
lucruri.

Domnul Cotan Petru Valeriu spune ci trebuie sd li se aplice amenzi la cei care fac aceste lucruri.
Domnul primar spune cd nu poli sd-i verifici ce aruncd in wc uri.
Domnul primar spune cd nu se gtie dacd s-a observat, cd au fost multe discufii qi in Consiliul local,

referitor la parcdrile de la dispensarul veterinar, pe DJ 240, acum maqinile nu mai sunt pe partea carosabild
dar tot nu le bagd in curli. Sperdm ca dupd ce se termind lucr[rile peDJ240 poate se vor schimba lucrurile,
mai ales cd vor fi poduri.

Cotan Petru Valeriu spune cd le-a spus gi poliliei locale de atdta ori qi despre Catrin cum parcheaz6,
si le dea amenzl

Domnul primar spune c[ aga este cdnd sunt prietenii intre cei care trebuie sd aplice legea gi cei care
nu o respectd.

Domnul Zaharia Dan spune cd dacd le-ar zgdria cineva noaptea atunci nu le-ar mai ldsa niciunul in
drum.

Domnul Cotan Petru Valeriu spune cd atunci cdnd era Bogdan acasd nu era nici o maqind in stradi.
Nu mai sunt alte discufii asupra proiectului de hot6rdre.
Supus la vot, Proiectul de hofirAre privind stabilirea unor suprafele de teren tn vedereu

depozitdrii biodeqeurilor Ei deEeurilor inerte de pe raza UAT Comuna Ghidigeni, judelul Galati, , este
votat cu 13 voturi pentru Ei 1 impotrivi - domnul Cotan Petru Valeriu motivdnd c6 suprafala este prea
micd.

Diverse:

Este prezentatl cererea doamnei Medeleanu Simina - educator la Grddini{a Ghidigeni care solicit[
un spafiu de locuit cu chirie in localitatea Ghidigeni.

Domnul primar spune c[ avem apartamentul unde a stat anul trecut tot un cadru didactic, este un
apartament cu o camer5.

Supusd la vot, cererea este votatd cu 14 voturi pentru.
Domnul Cotan Petru Valeriu spune cE avem qi spa{iul unde a fost biblioteca c ear merge inchiriat.
Doamna secretard spune cd s-a discutat intr-o gedinld anterioard ce se doreqte a fi amenajat acolo.
Este prezentatd cererea doamnei Bdrbosu Ana care solicitd schimbarea concesionarului contractului

de concesiune nr. 7497/09.10.2008 avdnd in vedere contractul devdnzare cumparare nr.996/21.03.2024.
Domnul viceprimar spune cE acel contract a fost pe numele lui Cdlin Sergiu care a vAndut

constructia de pe terenul concesionat.
Domnul Cotan Petru Valeriu intreab6 dacd domnul Cilin a fost la zi cu plata.
Domnul primar spune cd nu se putea face vdnzareadacd nu erala zi cu plata.
Supus[ la vot, cererea este votatd cu 14 voturi pentru.
Este prezentatd cererea domnului Dufu Ddnuf care solicit sprijin privind transportul la qcoala

speciald din Tecuci.
Domnul primar spune cd s-a mai discutat intr-o gedintI referitor la transportul copiilor cu handicap,

avdnd in vedere o adres6. Ddnsul spune cd cei de la gcoald vin cu maqina iar primdria sE le asiguie
combustibilul (undeva la 150 I benzind,/motorinl pe lunl), insd pentru un singur copil cheltuiala nu se
justificd. S-a fdcut o gedin!6 cu pdrinfii copiilor cu handicap qi au spus cI nu i-pot llia pe copii singuri.
Dacdar mai fi incd2-3 copii s-arjustifica.

Rdspunsul la cerere: fiind o singurl solicitare nu putem susfine financiar deoarece cheltuiala nu se
justificd.

Este prezentatd cererea domnului Archiri Marian care solicit concesiunea terenului aflat in
locuin{ei (20-l61ime, 42-lungime).

Supusd la vot, cererea este votatd cu 14 voturi pentru inchiriere pe o perioad[ de 4 ani.

fala



Este prezentatd cererea domnului Mocanu Toader care solicit inchirierea unei suprafele de teren din
T 8312,P697.

Explicd domnul viceprimar unde se afld aceastl suprafa![ de teren, spune ci aceasta se invecineazd
cu ddnsul.

Supusd la vot, aceasta este votat6 cu 13 voturi pentru qi I ab{inere (domnul Mooanu Mihai!6 se
abline deoarece este in incompatibilitate fiind vorba despre o solicitare a fratelui s6u).

Este prezentatd cererea domnului Stoica Neculai care solicitd prelungirea contractului de
concesiune nr.965/05.05.1992, contract concesionat pe o perioadd de 20 ani de c6tre domnul Sandu
Hristache, domnul Stoica Neculai cumpdr6nd locuinla ce se afld pe terenul concedionat de la Sandu
Hristache.

Domnul Cotan Petru Valeriu spune c[ ar trebui sa-i aproblm.
Domnul primar spune cd nu se poate aproba prelungirea unui contract ce este expirat de atd[ia ani,

trebuia sd vind s5-qi fac6 actele mai devreme, s6 se facd cum este legal.
Domnul viceprimar spune cd trebuie fEcutd o alt6 procedurd s5 se pund in legalitate.
Domnul Cotan Petru Valeriu trebuia sd nu mai fie depusl in ;edinfa de consiliu dacl nu indeplinea.
Domnul primar spune c[ orice cerere care tine de consiliu local trebui e dezbdtutd, nu pot eu sd o

resping. Consiliul local are datoria sd verifice gi sd decidS. El avea datoria sd-qi facd actele, Oin ZOtZ O.
cAnd a expirat contractul nu a venit.

Domnul Cotan Petru Valeriu spune cd el este de acord cE nu ar fi primul caz de genu. Dansul
intreabd dacl acesta a pldtit in aceastd perioad[?

Domnul primar spune cd a plitit dar fiecare are obligalia sd-gi finl evidenfa la acte.
Supus6 la vot, cererea este votatd cu 2 voturi pentru (Cotan Petru Valeriu qi Mocanu Mihdif6) qi 12

voturi impotrivl .

Este prezentatl cererea domnului Manea Cezar prin care aduce la cunoqtinf[ consiliului local ca
datoritd refuzului privind efectuarea lucrdrilor solicitate prin cererile anterioare se va adresa altor institutii
cu atribu{ii in acest domeniu.

Domnul Mocanu MihAilA spune sd se ducd la Bucureqti.
Domnul primar spune cd a fost qi acolo, a fost la toate institufiile, iar legat de acostamentul acela

p6nd la limita proprietS{ii noi nu am avut nici o treaba, c0nd a fost dl prefect erau nigte ravene de la ploi,
am pus piatrd, alt6 consolidare nu s-a putut face, c6nd ya ayea primlria fonduri poate se va turna gi asfalt;
sunt drumuri gi cu acostament de piatrd, cu zgurd, cu p[mdnt, nu numai asfalt. Ddnsul dac6 qi-ar face
fundalia de gard s-ar inchide exact in acostamentul drumului. Totodata, ddnsul spune ci a gi plouat, chiar
cantitate mare gi nici nu a fost inundat, apa s-a scurs, nu i-a intrat in 

"uri. 
Solulia este s6-gi fac6

imprejmuirea gi aga se va protej a. Legat de ceea ce insemnl informarea - toate cererile ddnsului au fost
discutate aici, in consiliu local.

Domnul Cotan Petru Valeriu intreabi ce s-a mai ?ntdmplat cu apartamentul lui Biclea, nu l-a
eliberat nici acuma? Nu mai este angajat la MAI, a ieqit la pensie.

Secretara spune cd este un proces pe rol ce are termen abia in februarie 2025.
Domnul Cotan Petru Valeriu spune cd aga o sd-l mai find ocupat mult qi bine.
Domnul viceprimar il intreabd pe domnul Contan Petru Valeriu dacd igi asumd s6 mearg6 acolo sd

sparg6 uga? oricum domnul Biclea nu st6 acolo.
Domnul Cotan Petru Valeriu spune sE meargl tot consiliu acolo, sd ne asumdm cu tolii.
Domnul viceprimar spune cd este de acord s[ mergem cu to{ii.

Finaliz6ndu-se problemele din ordinea de zi este declaratd incheiata gedinfa.
Drept pentru care s-a incheiat prezentul proces verbal.

Contrasemneazil,
Secretar General,
ElizaPOPA n

Preqedinte de qedin(I,


